
Sihtasutuse Eesti Puuetega Inimeste Fond nõukogu 
25.9.2023 koosoleku protokoll nr. 2023/06 

 
Osalesid nõukogu liikmed: Toomas Sepp,  Anniki Lai, Siiri Tõniste, Meelis Joost. Puudusid 
(muude töökohustuste tõttu)  Lili Tiri ja Kerstin Jaani. 
Kutsutuna osales juhataja Eero Kiipli. 
 
Koosoleku juhataja: nõukogu esimees T. Sepp.  
 
Protokollija: E.Kiipli. 
 
Koosolek toimus asukohaga Toompuiestee 10, Tallinn, algusega kell 14.00 ja lõppes 15.45.  
 
Koosoleku päevakord:  

Otsustati kinnitada päevakord (ühehäälselt): 

1. EPIFondi arengukava arutelu. 
2. Õppevisiidist Fääri saartele. 
3. Digipädevuste koolitusest ja stipendiumi konkursi tingimuste väljakuulutamine (Lisa 1) . 
4. Taotlusvooru "Puuetega inimeste organisatsioonide koostöö ja arenguprogramm 

2023"  kokkuvõtte ja tulemused. 
5. Muud küsimused: 

• Psüühikahäiretega inimeste organisatsioonide võimestamisest 
Sotsiaalministeeriumi strateegilise partnerluse raames. 

• Kultuuri ligipääsetavusest. 

• Järgmine koosoleku aeg. 
 

1. EPIFondi arengukava arutelu. 
Toimus arutelu. M.Joost tõi välja puuetega inimeste organisatsioonide alarahastatuse ja 
tõstatas küsimuse, kas on võimalk leida ministeeriumi poolset lisarahastust. A.Lai selgitas, 
et praeguses faasis on riik kulude kokkuhoiu faasis, ning pigem peaks võrgustikku vaatama 
selle pilguga, kas on kuskilt ruumi organisatsioonide koondumiseks ning 
konsolideerumiseks.  
T.Sepp tõi välja võrdluse Norra Kuningriiki toimunud õppevisiidi käigus selgitatud 
rahastusmudeliga, kus rahastus on jagatud kahte blokki, kus suurematel organisatsioonidel 
on võimalus taotleda suuremat tegevustoetust, ning väiksematele on seatud kitsamad 
raamid rahastuseks. S.Tõniste tõi välja paralleeli haldusreformist, mille puhul olid loodud 
ühinemistoetused. Samas tõi T.Sepp välja selle, et olemasoleva rahastuse puhul, mis ei ole 
kuigi suur, on ennatlik alustada kohe kärpimist kõige haavatavamaid gruppe ühendavatest  
organisatsioonidest.  
A.Lai tõi välja välisrahastuse kaasamise vajaduse. M.Joost tõi välja selle, et valdkonnas võiks 
vaadata ka arengukoostöö võimalusi.  
S.Tõniste tõi välja rahastuste puhul regionaalsuse aspekti. Paljud rahastused on suunatud 
suurematest tõmbekeskustest välja.  
T.Sepp tõi välja, et ligipääsetavus peaks olema horisontaalse teemana kajastatud ka 
arengukavas, rõhutades, et ligipääsetavus on mitte üksnes Sotsiaalministeeriumi, vaid kogu 
ühiskonna teema ja selle kohased plaanid peavad jõudma ka erinevate asutuste 
eelarvetesse. Lisaks tõi T.Sepp välja selle, et haldusreformi käigus kaotati maavalitsused ja 
see on toonud välja vajaduse selgemalt määratleda maakondliku tasandi organisatsioonide 
rollid. Samuti tuleb arengukavas tugevamalt rõhutada puuetega inimeste organisatsioonidele 
kuuluvate või nende pikaajalises kasutuses olevate objektide investeeringute vajadust, seda 
eelkõige ligipääsetavuse ja energiatõhususe eesmärgil. 
Leiti, et arengukavas peaks kajastuma lisaks olemasolevale ka järgmised teemad: 
rahvusvaheline ja arengukoostöö, regionaalne koostöö, ääremaastumisega kaasnevate 
probleemide administreerimine, haridustemaatika, digipädevused ja ennetustegevused.  



A.Lai rõhutas, et selgemalt tuleb välja tuua EPIKoja ja EPIFondi erinevad rollid ja 
funktsioonid. T.Sepp nõustus, et arengukavas tuleb selgemalt välja tuua EPIFondi ja EPIKoja 
erinevad rollid. Arengukavast tuleks välja võtta EPIKoja tegevused ja teha arengukava 
lühemaks. 
A.Lai tõi välja vajaduse arengukava osas konsulteerida Sotsiaalministeeriumiga. T.Sepp tõi 
välja vajaduse arengukava koostamisel teha tihedat koostööd EPIKojaga.  
S.Tõniste tõi välja vajaduse sünkroniseerida arengukava riiklike strateegiadokumentidega 
ning programmidega. Ühiselt leiti, et on vajadus kohtumise järele Sotsiaalministeeriumi 
esindajatega. 
 

 
Nõukogu otsustas ühehäälselt: 
 
1.1. Teha juhatajale ülesandeks leppida kokku kohtumine Sotsiaalkaitse ministriga 

ning valdkonna asekantsleriga, valmistada ette vastav pöördumine 

ministeeriumile. 

1.2. Teha juhatajale ülesandeks arengukava mustandi täiendamine ja järgmise 

versiooni saatmine nõukogu liikmetele kommentaarideks. 

1.3. Esitleda arengukava ettepanekut EPIKoja suvekoolis.  

1.4. Võtta arengukava kinnitamine järgmise nõukogu koosoleku päevakorda. 

 

2. Õppevisiidist Fääri saartele.         
 Juhataja tegi ettepaneku, et Fääri saartele planeeritud õppevisiit võiks toimuda 10.-15. 
oktoober ning arvestades võimaliku transpordi lahendust võiks delegatsiooni suurus olla 
maksimaalselt 8 inimest. 
 
Nõukogu otsustas ühehäälselt: 

  
2.1. Teha juhatajale ülesandeks koostöös EPIKojaga teha vajalikud ettevalmistused 

õppevisiidiks Fääri saartele sealhulgas broneerida lennupiletid ning majutus. 
2.2. Nõukogu liikmetel anda oma soovist osalemiseks anda teada võimalikult kiiresti, 

soovitavalt 5.juuniks. 
 

3. Digipädevuste koolitusest ja stipendiumi konkursi tingimuste väljakuulutamine  
Juhataja andis ülevaate koolitusele registreerumisest. Koolituse kohad täitusid kiiresti ja huvi 
on olnud intensiivne. Juhataja tegi ettepaneku kinnitada stipendiumi konkursi tingimused. 
Toimus arutelu, mille käigus esitati mitmeid parandusettepanekuid. 
 
Nõukogu otsustas ühehäälselt: 

 

3.1. Arvestades nõukogu liikmete poolt tehtud ettepanekuid kinnitada stipendiumi 

konkursi tingimused vastavalt lisale 1. 

3.2. Teha juhatajale ülesandeks konkurss välja kuulutada EPIFondi kodulehel 

www.epifond.ee 

 
4. Taotlusvooru "Puuetega inimeste organisatsioonide koostöö ja arenguprogramm 2023"  

kokkuvõte ja tulemused. 
 
Juhataja andis ülevaate taotlusvoorust taotluste üldisest kvaliteedist ja hindamisprotsessist. 
Taotlusi oli kokku 26, millest rahastati 6 taotlust. Projektide sisuline ja vormiline kvaliteet oli 
väga kõikuv. 
 
Nõukogu otsustas ühehäälselt: 
 



4.1.1. Võtta informatsioon teadmiseks. Vastavad otsused on tehtud Nõukogu eelmise 
protokolliga. 

 
5. Muud küsimused. 

 
5.1. A. Lai teavitas nõukogu, et Sotsiaalministeerium otsib võimalust luua strateegilse partnerluse 

meede psüühikahäiretega inimeste võimestamiseks strateegilise partnerluse raames. Meetme 
sisuks on võimaluste loomine erinevate programmide ja sisutegevuste rahastamiseks. Toimus 
arutelu. Leiti, et valdkond vajab arendamist ning SA EPIFondi poolt rahastatav tegevustoetus 
Eesti Psüühikahäiretega Inimeste ja Lähedaste Liidule ei kattu planeeritava meetmega. 
 
Nõukogu otsustas:  
 

5.1.1. Võtta informatsioon teadmiseks. 
 
5.2. Kultuuri ligipääsetavusest puuetega inimestele. 

 
Nõukogu otsustas:  
 

5.2.1. Võtta teema järgmise korralise koosoleku päevakorda. 
 

5.3. Järgmine korraline nõukogu koosolek toimub 19.09.2023 kell 15.00. 
 

 
Koosoleku juhataja                 Protokollija  
 
Toomas Sepp       Eero Kiipli 
 


